
 

 

 
GWS Jaarverslag 2023 
 

Samenvatting 
De GWS trapte het jaar af met de goedbezochte Nieuwjaarsreceptie op 06 januari 2023. De receptie 
werd opgeluisterd met een presentatie over Fossiel Vrij Varen. Tijdens de Algemene 
Ledenvergadering op 31 maart droeg Eelke Boersma het voorzitterschap over aan Henk Vochteloo en 
trad ook de nieuwe Secretaris formeel aan. De Pinksterwedstijden beleefden mooie 
weersomstandigheden, maar de September-wedstrijden hadden in 2023 te kampen met een 
windstille zaterdag, waardoor uiteindelijk alle races moesten worden afgelast die dag. Er moest dus 
op de zondag wat geïmproviseerd worden om toch aan het eind van de dag de kampioenen in de 
GWS schouwen-klasse te kunnen huldigen. Tussendoor op 1 september werd de BBQ-traditie in ere 
hersteld op de pôle in de GWS-haven. De haven bleef onverminderd populair, ook voor passanten en 
kampeerders. 

 

 

 

 



 

 

 
Nieuwjaarsreceptie 
Tijdens de Nieuwjaarsreceptie op 6 januari werd een presentatie gegeven door de Stichting Elektrysk 
en Fossiel Frij Farre Fryslân (SEFFF) over elektrisch varen en met name ook het gebruik van HVO-100 
als vervanger van de gewone diesel. Over de voor-en nadelen van HVO ontspon zich een levendige 
discussie. Voor de nieuwere dieselmotoren lijkt HVO weinig tot geen problemen op te leveren. En 
naast een geringe CO2 uitstoot1 verhoogt het gebruik van het reukloze HVO het vaarplezier ook 
natuurlijk.  

Algemene Ledenvergadering 
De Algemene Ledenvergadering op 31 maart stond grotendeels in het teken van de overdracht van 
het voorzitterschap. Eelke Boersma had in 2022 al aangegeven dat hij het echt nog maar 1 jaar langer 
zou doen, en dus was de GWS op zoek gegaan naar een nieuwe voorzitter. En die werd gevonden in 

de persoon van Henk Vochteloo, die  
de unanieme instemming van de ALV 
kreeg. Zie foto, waarbij Eelke voor de 
laatste keer de pet droeg.  

Henk bedankte vervolgens Eelke 
voor zijn jarenlange inzet, gevolgd 
door een luid applaus uit de zaal. 

Verder nam Wiebe Anema officieel 
het stokje over van Marianneke Post 
als Secretaris en werd 
havencommissaris Hendrik Jan de 
Wolf onder luid applaus 
herbenoemd.  

 

Na de pauze gaf Eelke nog een mooie presentatie over de stand en methodes van visserij in Friesland 
en het IJsselmeer. 

De avond werd afgesloten met een royale toast op de nieuwe en uitgaande voorzitters en op het 
komend seizoen. 

 

 
1 Voor de CO2-uitstoot wordt 10% aan HVO toegerekend, omdat HVO een gerecycled product is. Dat neemt 
niet weg dat HVO door de verbranding ter plekke wel een normale CO2-uitstoot heeft.  De CO2 gaat dus helaas 
wel rond Grou of elders de lucht in. 

In Memoriam 
In mei kwam het trieste nieuws van het overlijden van Jan H. Brouwer, die van 2009 t/m 2017 een 
zeer gewaardeerd bestuurslid was van de GWS. Wij blijven hem dankbaar voor zijn langjarige inzet 
voor de GWS. 



 

 

Pinksterwedstrijden 27 en 28 mei 
De Pinksterwedstrijden werden weer een gezamenlijk event, waarbij Frisia in 2023 officieel in de lead 
was. De organisatie was in handen van een team vrijwilligers van zowel  GWS als Frisia en verliep 
wederom voorspoedig. Aan de start verschenen de Olympia Jollen, Twaalfvoetsjollen en de GWS- 
schouwen. De 16m2-zeilers vonden zelf dat ze met te weinig deelnemers waren en haakten helaas 
op het laatst af. Daarbij opgeteld de schitterende zeilcondities op beide dagen en je kunt spreken van 
een succesvol event met 46 deelnemers.  

Met zulke prachtige zeilomstandigheden was iedereen winnaar, maar de volgende personen 
eindigden echt in de prijzen: 
 
Olympia Jollen: 
1. Doeke Zwart  2. Bouwe Bouma 3. Maarten Versluis 

Twaalfvoetsjollen: 
1. Pieter Bleeker 2. Floris van der Meer 3. Bart Brijder 

GWS Schouwen: 
1. Han Bergsma  2. Anne Bergsma 3. Henny Overdiep 

De volledige uitslagen staan op de GWS-website onder ‘Wedstrijden’. 

 

De Haven 

Bij de haven werd de bestrating bij de ingang verbreed en de strook langs de steiger vervangen door 
onderheide betonplaten tegen verzakking. In juni werden de werkzaamheden door de aannemer 
afgerond en daarna zijn de tegels etc. weer met hulp van vrijwilligers teruggelegd. Dankzij het werk 
van deze vrijwilligers kon er toch weer een aanzienlijk bedrag op de kosten worden bespaard. 

Zo ligt de ingang er weer mooi gelijkvloers bij en kan hij hopelijk weer vele jaren mee.  

 

 
 



 

 

Nadat de werkzaamheden in juni waren afgerond, kon er ook weer 
volop gekampeerd worden op de Pôle (foto Jaap Rouwé). 

De haven blijft onverminderd populair. Daarom is het elk jaar 
noodzakelijk leden, die in juni nog geen gebruik maken van hun 
ligplaats te bellen wanneer ze komen zodat langer vrij blijvende 
ligplaatsen aan passanten en tijdelijk aan mensen op de wachtlijst 
beschikbaar gesteld kunnen worden. Huurders die hun ligplaats 
langer dan een jaar niet gebruiken worden aangeschreven waarom 
dat is en wanneer ze weer terug verwacht mogen worden. Sommige 
besluiten dan hun ligplaats aan een ander beschikbaar te stellen. Als 
er voor bestuur acceptabele reden zit achter langer niet gebruik dan 
toont de vereniging coulance en staat nog wat langer niet gebruik 
toe. Als het echt te lang duurt naar oordeel bestuur wordt de huur 
vanuit de vereniging opgezegd. Zo kan iedereen elk jaar tenminste 
weer wat opschuiven op de wachtlijst. 

Er zijn door de havencommissaris ook uitgebreide diepte-metingen 
gedaan in de zomer om te kijken of de GWS mee moest doen met 
de voor 2024 geplande baggerwerkzaamheden in de 
gemeentehaven. Het bleek dat op een paar heel kleine plekjes na 

overal de diepte nog toereikend was en dat baggeren van onze haven nu de kosten niet waard 
waren. 

Begin november kregen de nog in de haven liggende boten met een flinke storm te maken. Daarbij 
raakten twee boten beschadigd, waarvan één, half losgeslagen door een afgebroken kikker, 
zwaarbeschadigd.  

 
 
Eildert Meeter geridderd 

 

Op 18 augustus konden we onze klassemeter Eildert 
Meeter feliciteren met zijn welverdiende koninklijke 
onderscheiding, o.a. voor zijn promotie van het 
skûtsjesilen (Doarp Huzum) en jeugdzeilen (Foar de 
Neiteam), uitgereikt door Commissaris van de Koningin 
Arno Brok. Ook voor de GWS-schouwen zet Eildert zich 
altijd in. 



 

 

BBQ op 1 september 
Het bestuur had besloten 
de BBQ weer op te 
starten, maar deze 
ditmaal als zelfstandig 
evenement te 
organiseren in plaats 
gekoppeld aan de 
wedstrijden. Met 52 
deelnemers plus een hele 
gezellige avond, lekker 
vlees en net zo lekkere 
vega-hapjes werd het een 
breed gewaardeerde 
avond. Daar komt bij dat 

ook niet-zeilers en ligplaatshouders zich thuis voelden. Kortom voor herhaling vatbaar!  

September wedstrijden en GWS Kampioenschappen 
De September-wedstrijden op 16/17 september met de GWS-schouwenkampioenschappen kenden 
een valse start , omdat er op de zaterdag totaal geen wind stond. De wedstrijdleiding op het 
startschip bleef maar hoop houden dat er toch nog een vlaagje wind zou komen, maar dat bleek 
uiteindelijk onvoldoende om zelfs een korte baan af te leggen. Wedstrijdzeilen door de Tynje of het 
Suderburds Wiid lukte echt niet. In de middag zijn door de wedstrijdleider met tegenzin alle 
wedstrijden voor de zaterdag afgelost. Het bestuur heeft daarom het initiatief genomen om in 2024 
een korte baan op de Pikmar toe te laten voegen aan de bestaande banenkaarten, zodat er onder 
zulke omstandigheden toch nog gezeild kan worden.  

Op de zondag kon er gelukkig 
wel gezeild worden, maar dit 
vergde enige improvisatie 
omdat de GWS- 
kampioenschappen dit jaar 
voor het eerst in twee 
kwalificatie-poules gezeild 
zouden worden op zaterdag, 
met vervolgens op zondag een 
A- en B- groep voor het 
kampioenschap. Al doende 
werden de 

kwalificatiewedstrijden (gereduceerd tot 1 wedstrijd) zondagochtend gezeild met zondagmiddag de 
echte kampioenswedstrijden (ook 1 wedstrijd). Al met al konden aan het eind van het weekend toch 
de kampioenen gehuldigd worden. Op de foto Corrie van Hilten met bemanning, de winnaar van de 
B-groep. 

De twaalfvoetsjollen konden gewoon hun 2 wedstrijden zeilen op de zondag. De Valken hadden meer 
pech, want die zeilen traditiegetrouw alleen 2 wedstrijden op de zaterdag, die dus niet doorgingen. 
Op de zondag konden zij -na een gezamenlijke start bij het startschip- op weg naar de Prinsenhof, 
maar niet iedereen was voorbereid op regen, en dus viel ook een deel van die dag ‘in het water’. Dat 



 

 

gaan ze vast allemaal goed maken in 2024, als de Valkenkring Grou zijn 85-jarig jubileum viert en 
14/15 september met een grote groep hoopt deel te nemen! 

De winnaars (volledige uitslagen staan op de GWS website onder ‘Wedstrijden’): 

Twaalfvoetsjollen: 
1. Pieter Bleeker  2. Floris vand er Meer  3. Wim Bleeker 

GWS-Schouwen A: 
1. Thomas Visserman  2. Feike Hobma   3. Thomas Visserman (Uzn) 

GWS-Schouwen B: 
1. Corrie van Hilten  2. Durk Jan Broersma  3. Dicky Jonker 

Jeugdzeilen 
Weer vele GWS-leden hebben hun schouw weer ter beschikking gesteld tijdens het jeugdzeilen op 22 
september, georganiseerd door de stichting ‘Foar de Neiteam’. Het was weer een succesvolle formule 
met volop deelname. 

Sylnocht 
De inmiddels traditionele afsluitingswedstrijden voor de GWS-schouwen op de Tearnzer Wielen bij 
Hempens/Tearns op 30 september/1 oktober waren weer een feest en hadden ook nog eens prima 
zeilweer.  Hulde aan alle vrijwilligers van Sylnocht voor hun jaarlijkse inzet op dit ‘all-inclusive’ event! 
Tijdens de feestelijke afronding huldigde spreekstalmeester Johan Haringsma ook Sinie Meeter, 
omdat de organisatie van mening was dat Arno Brok tekortgeschoten was door alleen Eildert te 
ridderen. Met een heus (plastic) zwaard werd dit alsnog goedgemaakt. Ook de familie Honderd werd 
in de bloemen gezet als trouwe deelnemers elk jaar weer helemaal vanuit Laren. 

Skjin Wetter actie 
Op 14 oktober deden 6 vrijwilligers van de GWS (op een totaal van 20!) mee aan de Skjin Wetter 
actie om op de oevers in en rondom Grou zwerfafval op te ruimen.  

Overleg met Klassecommissie GWS schouwen en de klassemeters 
In november nam het bestuur het initiatief om het overleg met klasse-commissie en vooral ook de 
klassemeters weer op te pakken. Begin 2023 zijn door enkele zeilers voorstellen gedaan voor 
aanpassing van het klasse-reglement en is ook een enquête onder de schouwzeilers gehouden.  Op 
basis hiervan zal aan de schouwzeilers een voorstel worden gedaan over eventuele aanpassingen in 
het klassereglement. Het uitgangspunt is daarbij dat het klassereglement voor een eerlijke strijd 
moet zorgen.  

Afscheid GWS-wedstrijdleider 
In december gaf onze wedstrijdleider Marcel Bult plots aan te gaan emigreren en dus niet meer 
beschikbaar te zijn in 2024. Dat was even schrikken, maar gelukkig hebben zich inmiddels 3 
enthousiaste leden gemeld die in 2024 de opleiding wedstrijdleider-3 gaan doen. 



 

 

Ontwikkeling ledenbestand 
De GWS eindigde het jaar 2023 (na verwerking opzeggingen per 31-12-2023) met 479 leden. Dat is 2 
minder dan 2022. Gemiddeld daalt het ledenaantal met 4-5 over de laatste 9 jaar. De haven blijft de 
sterkste troef voor lidmaatschap van de vereniging. 

 

En zo zat het jaar er al weer op! De GWS-haven met de dinghy’s en schouwen op de pôle was sierlijk 
verlicht en is klaar voor een mooi nieuw watersportjaar. 


